
Zápis č. 1/2024 

z jednání výboru pro rozvoj  

konané dne 17. 1. 2024 

 

Přítomni: Mgr. Marek Jan – předseda, Ing. Kyzlink Vít, Ing. Ježek Libor, Mgr. Petrovský Ondřej, Ing. 

Paleček Tomáš, Kašparová Jaroslava, Mgr. Ibehejová Jana, Ing. Olyšar Petr, Bc. Kocumová Zuzana, 

RNDr. Jiřina Macháčková, Ph.D. a MVDr. David Nejedlo. 

 

Omluveni:  

Neomluveni:   

Pozvaní/hosté: Mgr. Šárka Prachařová – náměstkyně primátora 

                            Mgr. Jiří Šolc- náměstek primátora 

 

1.   Úvod 

Předseda výboru pan Mgr. Jan Marek přivítal všechny přítomné na prvním zasedání výboru v roce 

2024. Výbor se sešel v plném počtu tedy 11 členů. Výbor byl prohlášen za usnášeníschopný. 

 
 
Hlasování: 
Pro: 10 hlasů 
Proti: 0 hlasů 
Zdrželo se: 0 hlasů 
 

Členové výboru souhlasili s úpravou programu jednání ve znění:                     

 
Navrhovaný program: 
 

1. Úvod  

 

2. Materiály předkládané do 1. ZM  
 
                    -Informace o činnosti výboru pro rozvoj Zastupitelstva města Liberec za rok 2023 

 

3. Rozvojové plány krajské organizace ZOO Liberec  

4. Různé  

     - Navýšení kapacit MŠ Rolnička 

     - tarif jízdného MHD 

5. Diskuze  

 

 



2. Materiály předkládané do 1. ZM 

 

 

                    Informace o činnosti výboru pro rozvoj Zastupitelstva města Liberec za rok 2023 

 

V souladu se zněním bodu č. 28 Statutu výboru pro rozvoj Zastupitelstva města Liberec, předložil 
výbor informaci o činnosti výboru za rok 2023. Dále pak v souladu s bodem č. 9 Statutu výboru pro 
rozvoj Zastupitelstva města Liberec výbor informoval o schválení časového plánu činnosti pro rok 
2024. 
 

Výbor vzal předkládanou informaci na vědomí. 

 

3. Rozvojové plány organizace ZOO Liberec 

 

Člen výboru pan Nejedlo jakožto ředitel ZOO Liberec, představil členům výboru rozvojové plány 

zoologické zahrady v Liberci. 

 

1. Údolí  

             - vyhlášení soutěžního dialogu se připravuje na únor 2024 

 

2. Rekonstrukce a rozšíření pavilonu žiraf 

- předpoklad začátku realizace je konec roku 2024, hotová PD ke stavebnímu povolení, 

dopracování PD pro realizaci 

 

3. Rekonstrukce a rozšíření pavilonu levhartů 

- fáze výběru projektové kanceláře 

 

4. Kruhové hospodaření s vodou 

- projekt v rámci spolupráce mezinárodního česko-španělského konsorcia, vedeného TUL 

Liberec 

 

5. Barevný svět gekonů 

- V přípravě projekt vybudování terarijních expozic gekonů na pavilonu Zooexpo 

 

6. Dětský koutek 

- vybudování nového bistra, podoba projektu již zpracována, probíhají konzultace nad 

výslednou podobou projektové dokumentace 

 

7. Kulturně kreativní centrum hudby Lidové sady 

- dotace z kraje 

- financováno z dotace pro budování kulturně kreativních center a dofinancováno 

z prostředků Libereckého kraje mimo Fond pro rozvoj zoologické zahrady 

- hotová projektová dokumentace prováděcí a uděleno stavební povolení, momentálně 

probíhá výběrové řízení na dodavatele stavby 

 

8. Protierozní opatření ve výběhu somálských oslů 



- Eroze z výběhů zanáší koryto Jizerského potoka a následně jezero 

- Probíhá příprava projektové dokumentace ke stavebnímu povolení 

 

9. Odbahnění jezera a oprava hráze 

- Je hotova PD ke stavebnímu povolení 

- Probíhá jednání k udělení stavebního povolení a zároveň se připravuje PD prováděcí 

 

Dotazy: 

p. Ježek – Projekt pro ledního medvěda či slony by nebyl? 

Odpověď – Ne, nechceme podporovat takové projekty. Jedná se o rozsáhlý a komplexní projekt, na to 

nemáme ambice. 

p. Ježek – projekt v „hnědé zóně“ – čistička, kde je umístěna? 

Odpověď - …v údolí vedle pandy. 

p. Šolc – V rámci velké rekonstrukce Lidových sadů, plánuje se výměna vazného trámu? 

Odpověď – Trám je již vyměněný. 

 

Členové výboru byli pozváni na seminář věnovaný právě prezentaci rozšíření liberecké ZOO a to dne 

31.1.2024. 

 

 

4. Různé  

     - Navýšení kapacit MŠ Rolnička 

 

Dne 5.12.2023 na 23. RM byla schváleno vypsání nadlimitní veřejné zakázky na službu na zpracování 

projektové dokumentace pro projekt "Navýšení kapacit MŠ Rolnička, Liberec". Předpokládaná hodnota 

zakázky byla stanovena na 6 500 000 Kč bez DPH. Odbor strategického rozvoje a dotací předpokládá 

předložení žádosti o podporu do Integrované teritoriální investice aglomerace Liberec – Jablonec nad 

Nisou (ITI). 

Mateřská škola "Rolnička", v Truhlářské ulici se nachází v centrální části Liberce, poblíž středu města. 

Je umístěna naproti budově soudu a situována přímo u hlavní frekventované silnice, obsahuje dvě 

budovy – objekt MŠ a přístavbu.  Stávající budova je dvoupodlažní s využitým podkrovím z části 

podsklepená. V 1.NP je umístěna šatna pro dvě oddělení, kuchyně s jídelnou, šatny zaměstnanců a 

sociální zázemí. Ve 2.NP je jedno oddělení, kancelář a sociální zázemí. Ve 3.NP je jedno oddělení, 

kancelář, sociální zázemí a plynová kotelna. Pozemek je svažitý ve směru k Truhlářské ulici.  

Objekt je v nevyhovujícím stavu. Střecha je pokryta krytinou obsahující azbest. Azbest byl určen i ve 

stěnách objektu. Měřením byla dále nalezena i zvýšená hladina ozáření dětí radonem, tj. že je v době 

pobytu dětí v objektu překročena referenční úroveň pro objemovou aktivitu radonu dle § 97 odst. 1 

vyhl. 422/2016 Sb. Budova byla postavena v roce 1882.  

Hlavním cílem projektu je demolice stávajícího objektu z důvodu špatného stavu a též stáří budovy, 

kdy není známa skladba stropů, stěn, podloží budovy, atd. a následná výstavba budovy nové, která 

zabezpečí lepší dopravní obslužnost a zpřehlednění dopravu ve frekventované křižovatce a umožní 



pobytové místnosti směřovat do klidové části – do zahrady. Nový objekt bude kompletně zařízen 

novým nábytkem a dalším vybavením. Bude řešeno nakládání s dešťovými vodami a jejich využití pro 

potřeby edukační činnosti a zálivky zahrad. Současně s výstavbou objektu proběhne tedy modernizace 

zahrady, včetně nového oplocení, dodávka moderních herních prvků, rozšíření ploch pro parkování 

vozidel rodičů a nové chodníky. Novou výstavbou by tak vzrostla kapacita budovy ze stávajících 60 dětí 

na počet 108 dětí, tedy dvě třídy po 24 dětech. 

Bod byl na zasedání výboru doplněn na žádost členky paní Kocumové, která vznesla dotaz, zdali je 

nutné budovu opravdu bourat. 

Dotazy: 

Pí. Kocumová – Opravdu bylo provedené měření, které prokazuje přítomnost azbestu v celém 

objektu? 

Odpověď – Ano. 

p. Petrovský – O azbestu se mluvilo i v souvislosti s budovou Uranu a nebylo to tak. A radon je pod 

celým Libercem. 

 

                  - tarif jízdného MHD 

 

Tento bod byl na zasedání zařazen opět na požadavek členky paní Kocumové. 

 

Dotazy: 

 

Pí. Kocumová – V mediích bylo avizováno, zlevnění jízdného v elektronické podobě a v papírové dražší. 

SMS jízdenka je nyní o 10 Kč dražší, proč? 

 

Odpověď – p. Šolc – Preferujeme časové kupony, jsou nyní i zvýhodněny finančně neboli nezdražili 

jsme je. Vysvětleme si aktuální ceny a situaci: 

-papírová jízdenka – finanční podíl prodávajícímu 10%, zde chceme omezit náklady na papírové 

jízdenky  

-elektronická jízdenka (aplikace, platba přes IDOL, karta) 28 Kč 

-SMS jízdenka pevná provizní přirážka operátorům 15% tuto možnost chceme do budoucna zcela 

zrušit  

-jízdenka zakoupena u řidiče za 28 Kč 

Reálná cena jízdenky vychází na 80 Kč, cestující tak hradí opravdu jen zlomek ceny 

 

p. Petrovský – Roční kupon stál 1.000 Kč, nyní je už pro studenty za 2.000 Kč…30 denní jízdenka či 

dětská se zdražila trojnásobně….jednotlivé jízdné 34 Kč je demotivační a lidé to do MHD netáhne, raději 

si vezmou auto… 

                       - lidé budou raději řešit jak jezdit na černo … 

 

Odpověď –p. Šolc - ……..už to je upravené, už to tak není. Rádi bychom, aby lidé jezdili na roční jízdné, 

proto jsou ostatní dražší. 

                                - pokuty za černou jízdu jsme též zdražili na 1.500 Kč. 

 



5. Diskuze  

 

Ve čtvrtek 18. 1. 2024 seminář Greenet – teplárna Liberec. 

Na příštím zasedání přislíbili svou účast pan Zámečník, pan Janďourek a pan Lenert s tématy lanovky 

na Ještěd a lanovek ve fázi EIA. 

 

Na příští zasedání budou nejspíše přizvání členové komise pro klima.  

 

 

 

 

Další zasedání výboru bude probíhat dne 14. 2. 2024. 

 


